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KEYNOTE LECTURES  

Wednesday, January 4, 2012 

8:30 am – 9:00 am, Cho Yiu Hall (大学行政楼祖尧堂)  
OPENING REMARKS 
王绍光 教授   Prof. Shao Guang WANG 
Professor, Chairman of Government and Public Administration, Chinese University of Hong Kong 
 
9:15 am – 10:15 am, Cho Yiu Hall (大学行政楼祖尧堂)  
中国模式—当代中华体制的经济、政治、社会解析 
潘维 教授   Prof. Wei PAN 
北京大学国际关系学院教授 中国与世界研究中心主任 

 
 

Thursday, January 5, 2012 

11:00 am – 12:00 am, LSK Bldg_LT2 (李兆基楼 第二演讲厅) 
The Rise of China, the Role of Public Opinion, and the Contradictions in Chinese Policies and 
their Consequences: Will the Real China Please Stand Up?  

Prof. Stanley Rosen   骆思典 教授  
Professor of political science, Director of the East Asian Studies Center, University of Southern 
California 
 
4:30 am – 5:30 am, LSK Bldg_LT2 (李兆基楼 第二演讲厅) 
Modern sports and China's national representation 
徐国琦 教授   Prof. Guo Qi XU 
Professor and Coordinator of Undergraduate Programs and Chief Examiner, Department of History, 
The University of Hong Kong 

 

 

Saturday, January 7, 2012 

4:00 pm – 5:00 pm, Cho Yiu Hall (大学行政楼祖尧堂) 
阅读诗歌——从特朗斯特罗默的几首诗谈起 
北岛 人文学教授   Prof. Bei Dao 
香港中文大学 东亚研究中心 
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WORKSHOP 
 

Wednesday, January 4, 2012 

5:00 pm – 5:30 pm, Cho Yiu Hall (大學行政樓祖堯堂) 
中国发展数据库（县级）（Barometer on China’s Development, BOCD）发布仪式 
萧今 教授   Prof. Jin XIAO 
Assistant Director, Universities Service Centre for China Studies, Chinese University of Hong Kong 
 
 
 

CHAIRS / DISCUSSANTS  
Kin-man CHAN (陈健民), Associate Professor, Department of Sociology, CUHK  

Jia Hua CHE (车嘉华), Associate Professor, Department of Economics, CUHK  

Ju Lan DU (杜巨澜), Associate Professor, Department of Economics, CUHK  

Yuen Sang LEUNG (梁元生), Professor of History, Head of Chung Chi College, CUHK  

Che-lan LI (李芝兰), Professor, Department of Public and Social Administration, City U 

Ngai PUN (潘毅), Associate Professor, Department of Applied Social Sciences, Poly U  

Lin Chuan QIU (邱林川), Associate Professor, School of Journalism and Communication, CUHK 

Stanley Rosen (骆思典), Professor, East Asian Studies Center, University of Southern California 

Simon SHEN (沈旭晖), Associate Professor, Faculty of Arts and Sciences, HKIE 

King Kwun TSAO (曹景钧), Associate Professor, Government and Public Administration, CUHK  

Shao Guang WANG (王绍光), Professor, Chairman of Government and Public Administration, CUHK 

Feng Shi WU (吴逢时), Assistant Professor, Government and Public Administration, CUHK  

Jin XIAO (萧今), Assistant Director, Universities Service Centre for China Studies, CUHK  

Jing ZHAN (詹晶), Assistant Professor, Government and Public Administration, CUHK 

Hua ZHONG (钟华), Associate Professor, Department of Sociology, CUHK 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.ied.edu.hk/fas/
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PROGRAMME 
Conference Venues 会议地点 

Cho Yiu Hall Cho Yiu Conference Hall, Chan Kwan Tung Bldg (大学行政楼祖尧堂) 

LSK Bldg_LT2             LT2, Lee Shau Kee Bldg (李兆基楼 第二演讲厅) 

Lunch (Jan 4-7, 2012) Luk Ming Room, Benjamin Franklin Centre Staff Canteen 
  (范克廉楼职员膳堂 鹿鸣厅) 

 
 
 
Wednesday, January 4, 2012       (Venue: Cho Yiu Hall 祖尧堂) 

8:15 am – 8:30 am 
Venue: Cho Yiu Hall 
REGISTRATION 
8:30 am – 9:00 am 
OPENING REMARKS 
王绍光 Professor, Chairman of Government and Public Administration, Director of USC, CUHK 
Chair: 萧今 
9:00 am – 9:15 am 

Group Photo (Outside Main Library) 
9:15 am – 10:15 am 
KEYNOTE LECTURE-1 
潘维--中国模式—当代中华体制的经济、政治、社会解析 
Chair：王绍光 
10:15 am – 10:30 am 

Tea Break (Cho Yiu Hall) 

10:30 am – 12:15 pm  PANEL-1  
Venue: Cho Yiu Hall 
State and Governance 
Chair：王绍光 
Kyle Jaros, Harvard University 
Metropolis Now: Patterns of State-led City Development in China 
Tianjue LUO, Stanford University 
Why Sustained State Ownership: Access to Key Resources and Ownership Forms in China’s Real 
Estate Development Industry 
孙哲，华东师范大学/法国高等师范学校 

经济适用住房与共有产权：“政府-市民”关系的重构—以上海为例 
马伟，清华大学 

Industrialization and Urbanization: Pattern, Structural Transformation and Surplus Labor Migration 
12:15 pm – 1:30 pm      

Lunch 

1:30 pm – 2:45 pm   PANEL-2     
Venue: Cho Yiu Hall 
Civil Society 
Chair: 吴逢时 
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Honggang TAN, Syracuse University 
Policy Influence of Social Organizations in China: A Comparison of Women’s Organizations and 
Public Health Organizations 
孙小逸, 香港城市大学 

Community Governance and Institutional Capacity: Case Study of Taipei 
Mark McLeister, The University of Sheffield 
Categories of “Religion” and Their Importance in Grassroots Church-State Interactions 
2:45 pm – 3:00 pm 

Tea Break (Cho Yiu Hall) 
3:00 pm – 4:45 pm    PANEL-3   
Venue: Cho Yiu Hall 
Local Governance 
Chair: 詹晶 

杨良松, 上海财经大学 

财政分权与各省腐败的成因 

吕书鹏，香港中文大学 

区域性因素与个体政治信任 
李翔宇, 中山大学 

中国人大代表行为中的“分配政治”：以对 2009-2011 年 G 省省级人大代表大会建议和询问的分析为例 
陆海发, 云南大学 

西部地区自发移民问题及其治理对策：以云南 Y 县为例 
4:45 pm – 5:00 pm     

Tea Break (Cho Yiu Hall) 
5:00 pm – 5:30 pm 
WORKSHOP 
中国发展数据库（县级）（Barometer on China’s Development, BOCD）发布仪式 

萧今 教授   Prof. Jin XIAO 
Assistant Director, Universities Service Centre for China Studies, Chinese University of Hong Kong 

Session Adjourns 
 
 
Thursday, January 5, 2012   (Venue: LSK Bldg_LT2 李兆基楼第二演讲厅) 

9:00 am – 10:45 am   PANEL-4 
Venue: LSK Bldg_LT2 
Rise of China  
Chair: Stanley Rosen 
Tembe Paul, Chinese University of Hong Kong 
The Relationship between Maoist Symbolism and Multinational Advertising during Open Door 
Policy PRC in the years 2005 to 2011 Re-evaluating political performatives in the PRC 
Ying ZHOU, Waseda University  
The Confucius Institutes in Japan: An Agent of China’s Soft Power? 
Seanon Wong, University of Southern California 
Contemporary Chinese Youth and Nationalism: A Search for Ontological Security 
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Rebecka Eriksson, Lund University 
Creating the Individual on Screen: An Analysis of Three Films by Sun Yu 
10:45 am – 11:00 am               

Tea Break (LSK Bldg_LT2) 
11:00 am – 12:00 am 
Venue: LSK Bldg_LT2 
KEYNOTE LECTURE-2 
Stanley Rosen--The Rise of China, the Role of Public Opinion, and the Contradictions in Chinese 
Policies and their Consequences: Will the Real China Please Stand Up? 
Chair：邱林川 
12:00 am – 1:30 pm                          

Lunch 

1:30 pm – 2:45 pm  PANEL-5  
Venue: LSK Bldg_LT2 
Business and Governance 
Chair: 车嘉华 

马磊, 复旦大学 

产权、双重分割与国家干预：对中国上市公司连锁董事网络形成的研究（2000-2010） 
彭长桂, 北京科技大学 

从文本到行动：对制度压力的战略反应：Google 案例的话语分析       

陈莉莉，中南财经政法大学 

分成合约、地区竞争与中国经济增长 
2:45 pm – 3:00 pm                  

Tea Break (LSK Bldg_LT2) 
3:00 pm – 4:15 pm  PANEL-6 
Venue: LSK Bldg_LT2 
Education 
Chair：萧今 

洪岩璧, 香港大学 

Consequences of Ethnic Preferential Policy in China: Education in a Muslim Village as a Case 
赵志纯，西北师范大学 

传统文化中权威取向对教师教学理念与教学方式的影响研究：基于结构方程模型的实证分析与理论探讨 
Yun GE, National University of Singapore 
Internationalizing Local Discipline in Chinese Higher Education Institutions-- Cases from Chinese 
Medicine Education in Mainland China and Hong Kong 
4:15 pm – 4:30 pm 

Tea Break (LSK Bldg_LT2) 

4:30 pm – 5:30 pm 

Venue: LSK Bldg_LT2 
KEYNOTE LECTURE-3 
徐国琦-- Modern sports and China's national representation 
Chair：萧今 

Session Adjourns 
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Friday, January 6, 2012     (Venue: LSK Bldg_LT2 李兆基楼第二演讲厅) 
9:00 am – 10:15 am  PANEL-7 
Venue: LSK Bldg_LT2 
International Relations 
Chair: Simon Shen 
Kamila Pieczara, The University of Oxford 
China’s Strategy and the Trilateral Cooperation with Japan and Korea: Unexpected Outcomes in 
International Relations                 
Dalton LIN, University of Wisconsin-Madison 
Won’t You Be My Neighbor? Explaining China’s Neighborhood Policy 
Jin Kai, Yonsei University 
Power Transition and the Rise of China: Choosing an Institutionalized Path 
10:15 am – 10:30 am               

Tea Break (LSK Bldg_LT2) 
10:30 am – 12:00 pm  PANEL-8  
Venue: LSK Bldg_LT2 
Social Transition 
Chair: 钟华 

李琴, 华中师范大学 

效率与风格：中国乡村治理与性别领导力 
Kimiko Suda, Free University of Berlin, Germany 
Mapping “Floating Graduates” in Guangzhou: Class Identities and Social Mobility of highly 
educated Migrants in Urban space 
张必春, 华中师范大学 

丧失独生子女父母的“三重困境”及其扶助机制研究：以湖北省 8 市调查为例 
12:00 pm – 1:30 pm                          

Lunch 
1:30 pm – 2:45 pm   PANEL-9   
Venue: LSK Bldg_LT2 
Migrant Workers  
Chair：陈健民 
Yue Ray GONG, University of Washington 
The Structure of Institutions Channeling Rural Migrants in the Assembly Line -- A Case Study of L 
Village in Dongguan China 
陈文超，华中师范大学 

农村外出打工者的返乡创业选择及其逻辑 

Sungmin Rho, Stanford University 
Inclusion and Exclusion regional variation in social service provision to migrant workers in China 
2:45 pm – 3:00 pm 

Tea Break (LSK Bldg_LT2) 
3:00 pm – 4:15 pm   PANEL-10             
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Venue: LSK Bldg_LT2 
History 
Chair: 梁元生 

葛浩, 北京大学 

本土宗教社会与新国家政权的最初碰触：1950 年代初的宗教政策与 C县宗教状况 
李慧波，首都师范大学 

1949 -1966 年北京市不同群体间择偶模式述略 
邵璐璐, 北京大学 

基层行政与群众动员：1954 年北京的居民委员会选举研究 
4:15 pm – 4:30 pm 

Tea Break (LSK Bldg_LT2) 
4:30 pm – 5:45 pm   PANEL-11             
Venue: LSK Bldg_LT2 
Economy and Industry  
Chair: 杜巨澜 

Kathleen Buckingham, The University of Oxford 
Bamboo certification: Unpacking the controversy and the implications for a ‘treelike’ grass 
张嘉麟, 台湾大学 

近十年中国钢铁业高速发展之成因 
廖祖君，四川大学 

中国农业经营制度嬗变：纵向抑或横向一体化--对四川省蒲江县猕猴桃产业的考察 

Session Adjourns 
 
 
 
Saturday, January 7, 2012         (Venue: Cho Yiu Hall 祖尧堂) 
9:00 am – 10:45 am   PANEL-12   
Venue: Cho Yiu Hall 
Public Service  
Chair: 曹景钧 

王薇，西南财经大学 

公共财政投入对基层公共卫生服务的影响机制：基于成都市医疗体制改革资料 
Xian HUANG, Columbia University 
Regional Variation in China’s Health Insurance Policy: Findings from a Seven-Province Fieldwork 
王海员，南京农业大学 

基层民主能够促进公共品供给吗？ 
Sara Newland, University of California, Berkeley 
The Political Geography of Public Services in China's Poor and Minority Counties 
10:45 am – 11:00 am 

Tea Break (Cho Yiu Hall) 
11:00 am – 12:15 pm  PANEL-13   
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Venue: Cho Yiu Hall 
Central-Provincial Relations 
Chair: 李芝兰   
David Seim, Stockholm University 
Connections and Political Selection in China 
Philip Wing Keung CHAN, Monash University 
Network Governance in Chinese Public Education Reform: Railway Enterprise-run Schools in 
Harbin and Shenzhen 
陈蓉怡, 台湾政治大学 

亲稳定联盟与成长政治：以中国天津为例 
12:15 pm – 2:00 pm   

Lunch 
2:00 pm – 3:15 pm   PANEL-14   
Venue: Cho Yiu Hall 
Labor 
Chair：潘毅 
Christina CHEN, University of California, San Diego 
The Politics of Labor Protection in Post-Reform China 
孟泉, 中国人民大学 

包容或控制？：中国工人集体劳权实现的政治空间 
Xiaoying LI, Sun Yat-sen University/Harvard University 
How Does China's New Labor Contract Law Affect Floating Workers? 
3:15 pm – 3:30 pm 

Tea Break (Cho Yiu Hall) 
3:30 pm – 4:30 pm 

Venue: Cho Yiu Hall 
KEYNOTE LECTURE-4 
北岛--阅读诗歌——从特朗斯特罗默的几首诗谈起 

Chair：王绍光 
4:30 pm – 5:00 pm 
CLOSING REMARKS 
王绍光 Professor, Chairman of Government and Public Administration, Director of USC, CUHK 

Session Adjourns 
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LIST OF PARTICIPANTS                                                         
Keynote Speakers 

王绍光 (Shao Guang WANG) 
Dr. WANG Shaoguang is Chairperson and Professor of Department of Government and Public 
Administration, CUHK, and the Director of the Universities Service Centre for China Studies. He is 
also a Changjiang Professor in the School of Public Policy and Management at Tsinghua University, 
non-official member of the HKSAR's Commission on Strategic Development, and chief editor of The 
China Review, an interdisciplinary journal on greater China. He taught at Yale University in the United 
States from 1990 to 2000. His research interests include political economy, comparative politics, fiscal 
politics, democratization, and economic and political development in former socialist countries and 
East Asian countries. In addition, he has contributed to numerous edited volumes and journals.  
wangshaoguang@cuhk.edu.hk 

 
 
潘维（Wei PAN） 
潘维教授，北京大学国际政治系学士、硕士，美国加州伯克利大学政治学系 1996 年博士。曾任职于

中国社会科学院世界经济与政治研究所。现任北京大学国际关系学院教授，中国与世界研究中心主

任。讲授世界政治理论、中国政治、比较政治、中外政治制度比较、美国社会发展史等课程。 

主要著述：《法治与民主迷信》，《农民与市场》，《社会主义新农村建设的理论与实践》，《中国社会价

值观变迁 30 年》，《聚焦当代中国价值观》，《龙狮共舞》，《中国模式：解读人民共和国的 60 年》，《人

民共和国六十年与中国模式》。 

CCGA@pku.edu.cn 
 
 
Stanley Rosen（骆思典） 
Stanley Rosen was the Director of the East Asian Studies Center at USC’s College of Letters, Arts and 
Sciences from 2005-2011, and is a professor of political science specializing in Chinese politics and 
society. He studied Chinese in Taiwan and Hong Kong and has traveled to mainland China over 45 
times over the last 30+ years. His courses range from Chinese politics and Chinese film to political 
change in Asia, East Asian societies, comparative politics theory, and politics and film in comparative 
perspective. The author or editor of eight books and many articles, he has written on such topics as the 
Cultural Revolution, the Chinese legal system, public opinion, youth, gender, human rights, and film 
and the media. He is the co-editor of Chinese Education and Society and a frequent guest editor of 
other translation journals. His most recent books include Chinese Politics: State, Society and the 
Market [Routledge, 2010] (co-edited with Peter Hays Gries) and Art, Politics and Commerce in 
Chinese Cinema [Hong Kong University Press, 2010 (co-edited with Ying Zhu). Other ongoing 
projects include a study of the changing attitudes and behavior of Chinese youth, and a study of 
Hollywood films in China and the prospects for Chinese films on the international market, particularly 
in the United States, film and society in China, and higher education reform in China.  
 
In addition to his academic activities at USC, Professor Rosen has escorted eleven delegations to China 
for the National Committee on US-China Relations (including American university presidents, 
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professional associations, and Fulbright groups), been an invited observer for legislative, mayoral and 
presidential elections in Taiwan since 1991, and consulted for the World Bank, the Ford Foundation, 
the United States Information Agency, the Los Angeles Public Defenders Office and a number of 
private corporations, film companies, law firms and U.S. government agencies. 
rosen@usc.edu 

 

Guo Qi XU（徐国琦） 

Professor Xu Guoqi is currently a professor at Department of History, the University of Hong Kong. He 
received his Ph.D from Harvard University and is one of the world’s most prominent scholars in the 
fields of modern China and international history. His recent publications including the following: 
Strangers on the Western Front: Chinese laborers in France during the Great War and their role in 
China’s search for Internationalization (Harvard University Press, February 2011, Chinese edition will 
be forthcoming from Shanghai People’s Press); Olympic Dreams: China and Sports, 1895-2008 
(Harvard University Press, April 2008); China and the Great War: China’s Pursuit of a New National 
Identity and Internationalization (Cambridge, UK and New York: Cambridge University Press, 
February 2005 and September 2011; Chinese edition by Sanlian Shudian, Shanghai, August 2008 in its 
series of classics in humanities); Wenming de jiao rong: diyi ci shijie dazhan qijian de za fa huagong 
(Chinese Laborers in France during the First World War) (in Chinese and French editions) (Beijing: 
Intercontinental Press, November 2007); and Meiguo waijiao zhengce shi (History of American Foreign 
Policy, 1775-1989) (in Chinese, co-author) (Beijing: The People’s Press, 1991). Besides academic 
writings, Professor Xu has also written for main media in the world and his articles have appeared in 
places such as the New York Times and Washington Post. He has been often interviewed by world 
media in China, Canada, UK, India, USA and elsewhere. 
xuguoqi@hku.hk 
 
 
Bei Dao （北岛） 

北岛，原名赵振开，一九四九年生于北京。早年做过建筑工人、编辑、自由撰稿人等。一九七八年，

他和芒克在北京创办一九四九以来第一份非官方文学杂志《今天》，一直担任主编至今。自一九八七

年起他在欧洲和北美居住并任教。获得多种国际文学奖和荣誉，包括美国艺术文学院终身荣誉院士

和布朗大学荣誉博士。他的作品被译成三十多种文字。除多卷诗集外，还出版了小说集《波动》，以

及散文集《蓝房子》、《午夜之门》、《时间的玫瑰》、《青灯》和《城门开》等，并和友人共同编辑出

版了《七十年代》、《暴风雨的记忆》等书。自 2007 年起和家人移居到香港，在香港中文大学东亚研

究中心任讲座教授。 

ceas@cuhk.edu.hk 
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Chairs/Discussants 
Name Affiliation Email Address 

Kin-man CHAN (陈健民) The Chinese University of Hong Kong kmchan@cuhk.edu.hk 

Jia Hua CHE (车嘉华) The Chinese University of Hong Kong jiahua@cuhk.edu.hk 

Ju Lan DU (杜巨澜) The Chinese University of Hong Kong julandu@cuhk.edu.hk 

Yuen Sang LEUNG (梁元生) The Chinese University of Hong Kong yuensleung@cuhk.edu.hk 

Che-lan LI (李芝兰) City University of Hong Kong salcli@cityu.edu.hk 

Ngai PUN (潘毅) The Hong Kong Polytechnic University ssnpun@inet.polyu.edu.hk 

Lin Chuan QIU (邱林川) The Chinese University of Hong Kong jacklqiu@cuhk.edu.hk 

Stanley Rosen (駱思典) University of Southern California rosen@usc.edu 

Simon SHEN (沈旭辉) The Hong Kong Institute of Education simons@ied.edu.hk 

King Kwun TSAO (曹景钧) The Chinese University of Hong Kong kingktsao@cuhk.edu.hk 

Shao Guang WANG (王绍光) The Chinese University of Hong Kong wangshaoguang@cuhk.edu.hk 

Feng Shi WU (吴逢时) The Chinese University of Hong Kong wufengshi@cuhk.edu.hk 

Jin XIAO (萧今) The Chinese University of Hong Kong xiaojin@cuhk.edu.hk 

Jing ZHAN (詹晶) The Chinese University of Hong Kong zhan@cuhk.edu.hk 

Hua ZHONG (钟华) The Chinese University of Hong Kong sarazhong@cuhk.edu.hk 

 

 
Presenters 

Name Affiliation Email Address 

Philip Wing Keung CHAN (陈荣强) Monash University, Australia Philip.k.chan@monash.edu 

Chia-Lin CHANG (张嘉麟) 台湾大学 d96323003@ntu.edu.tw 

Christina CHEN (方琮嬿) University of California, San Diego chc003@ucsd.edu 

David Seim Stockholm University david.seim@iies.su.se 

Lili CHEN (陈莉莉) 中南财经政法大学 chenlili412@126.com 

Rung Yi CHEN (陈蓉怡) 国立政治大学 jiequan@hotmail.com 

Wen Chao CHEN (陈文超) 华中师范大学 chenwenchao2002@163.com 

Hao GE (葛浩) 北京大学 gehao2005@163.com 

Yun GE (葛赟) National University of Singapore geshulin@gmail.com; 
ge_yun@nus.edu.sg 

Yue GONG (龚岳) University of Washington ygong@uw.edu 

Yan Bi HONG (洪岩璧) 香港大学 hongyb@gmail.com;hongyb@hku.hk

Xian HUANG (黄娴) Columbia University huangxiancn@gmail.com 

Kai JIN (金凯) Yonsei University, Republic of Korea jinkai@yonsei.ac.kr 

Kamila Pieczara Warwick University K.Pieczara@warwick.ac.uk 

mailto:simons@ied.edu.hk
mailto:zhan@cuhk.edu.hk
mailto:geshulin@gmail.com
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Kathleen Buckingham (凯瑟琳) The University of Oxford kathleen.buckingham@ouce.ox.ac.uk

Kimiko Suda (须田贵美子) Free University of Berlin, Germany kimiko.suda@fu-berlin.de 

Kyle Jaros (翟若楷) Harvard University kajaros@fas.harvard.edu 

Hui Bo LI (李慧波) 首都师范大学 lihuibo20072007@126.com 

Qin LI (李琴) 华中师范大学 linda.liqin@gmail.com; 
liqin67870110@163.com 

Xiang Yu LI (李翔宇) 中山大学 trusight@163.com 

Xiao Ying LI (李小瑛) 广州中山大学岭南学院与哈佛大学联

合培养博士生 

li.xiaoyingcq@gmail.com 

Zu Jun LIAO (廖祖君) 四川大学 Liaozujun@163.com 

Dalton LIN (林坤达) University of Wisconsin-Madison klin4@wisc.edu 

Hai Fa LU (陆海发) 云南大学 haifalu@163.com 

Tianjue LUO (骆天珏) Stanford University tianjue.luo@stanford.edu; 
juejue@stanford.edu 

Shupeng LV (吕书鹏) The Chinese University of Hong Kong stevencuhk@126.com; 
stevencuhk@gmail.com 

Lei MA (马磊) 复旦大学 081045009@fudan.edu.cn 

Wei MA (马伟) Tsinghua University marwhell@gmail.com 

Mark McLeister (马骏驰) The University of Sheffield m.mcleister@wreac.org 

Quan MENG (孟泉) 中国人民大学 mengquan1982@gmail.com 

Sara Newland (史诺兰) University of California, Berkeley snewland@berkeley.edu 

Chang Gui PENG (彭长桂) 北京科技大学 changguipeng@gmail.com 

Rebecka Eriksson (李瑞佳) Lund University rebecka.eriksson@ostas.lu.se; 
rebecka.vikollektivet@gmail.com 

Lulu SHAO (邵璐璐) 北京大学 shaolulu28@hotmail.com 

Sungmin Rho (卢承旼) Stanford University sminrho@stanford.edu 

Xiao Yi SUN (孙小逸) City University of Hong Kong Xiaoyi.SUN@student.cityu.edu.hk; 
sayip@cityu.edu.hk 

Zhe SUN (孙哲) East China Normal University sunzhe822@163.com 

Honggang TAN (谭宏钢) Syracuse University hotan@maxwell.syr.edu 

Tembe, Paul (谭哲理) The Chinese University of Hong Kong tembe@cuhk.edu.hk 

Hai Yuan WANG (王海员) 南京农业大学 2009206029@njau.edu.cn 

Wei WANG (王薇) 西南财经大学 errorpig@hotmail.com 

Seanon Wong (黄诗朗) University of Southern California seanon.wong@gmail.com 

Liang Song YANG (杨良松) 上海财经大学 liangsongpku@gmail.com 

Bi Chun ZHANG (张必春) 华中师范大学 bczhang001@163.com 

Zhi Chun ZHAO (赵志纯) 西北师范大学 zhzhichun@yahoo.cn; 
zhzhichun@126.com 

Ying ZHOU (周英) Waseda University joy401423@sohu.com 

 

mailto:linda.liqin@gmail.com
mailto:tianjue.luo@stanford.edu
mailto:stevencuhk@126.com
mailto:rebecka.eriksson@ostas.lu.se
mailto:Xiaoyi.SUN@student.cityu.edu.hk
mailto:zhzhichun@yahoo.cn
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香港中文大学校园地图 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

住宿地点、报到地点、会议厅、早、午、晚餐地点 

住宿地点：雅礼宾馆 

报到地点：中国研究服务中心（USC，田家炳楼 8 层） 

报到时间：2012 年 1 月 3 日 9:00-17:50  

 

会 议 厅：2012 年 1 月 4 日和 7 日，大学行政楼祖尧堂（Cho Yiu Hall） 

          2012 年 1 月 5 日和 6 日，李兆基楼 LT2 演讲厅（LT2, Lee Shau Kee Bldg） 

膳食安排：2012 年 1 月 4 日至 7 日午餐：范克廉楼鹿鸣厅 

       晚餐可于范克廉楼内各膳堂自理。早餐可以在宾馆内或各膳堂自理。 



8th Graduate Seminar on China                                                             Jan 4 – 7, 2012, CUHK 

PROGRAM 

14 

一．香港天气 
一月份香港气温在 15～20℃之间，请注意保暖。香港天文台网站每天发布未来七天天气预报，建议

出发前先查阅：http://gb.weather.gov.hk/contentc.htm。 

二．入境及前往香港中文大学 
从中国内地来港，可以乘坐火车或飞机。乘飞机可以选择从深圳入境，也可以乘坐国际航班直达香

港赤腊角机场。香港中文大学靠近深圳，从内地来由深圳入境可以节省交通费。 
·乘坐火车到深圳。火车站出来就是罗湖口岸。入境后乘东铁线火车，约 25 分钟左右即可抵达“大

学”站。头等车厢设软座，双倍收费。进入时请务必刷八达通卡确认，以免被罚款。 
·乘坐飞机到深圳。从机场出来，在 B 区第六出口乘坐 K568 小巴（8:00～23:30，机场－罗湖火车

站），约 50 分钟抵达罗湖口岸，票价 20 元人民币。也可搭出租车到罗湖口岸，约 120 元人民币。 
·乘坐直通火车到香港。在终点“红磡”站下车后，乘坐东铁线火车，在“大学”站下车即可，车

费约港币$9 元。 
·乘坐飞机到香港赤腊角机场。在机场乘坐 A41 号机场巴士（6:00～24:00）到沙田市中心（该站并

非巴士终点站，请预先向司机告知下车地点）。机场到沙田需 40-50 分钟，车费为港币$22.3 元，不设找赎，

或用“八达通”卡。于沙田下车后可搭出租车前往中文大学雅礼宾馆（约港币$60 元）；或乘东铁线火车，

约 8 分钟左右即可抵达“大学”站。最快捷的方式是由机场搭出租车到中文大学雅礼宾馆，约 45 分钟，

坐绿色出租车车费约港币 250 元，不要坐红色出租车（车费约港币$320 元）。出租车司机能操日常英语及

普通话。 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

三．乘车购票、出租车付款 

http://gb.weather.gov.hk/contentc.htm
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建议到达后即刻在火车站或香港机场以 200 元港币购买“八达通”卡，内含 50 元押金和 150 元可用

值。该卡可用于乘坐火车、地铁、大小巴士，还可用于杂货店、超市购物和大学餐厅就餐，省却买票和

找零钱的麻烦。此卡可反复充值，出境时退还卡上余款和押金。但乘坐出租车需要付现金。 
 

四．入校园、到大学宾馆、到中国研究服务中心和会场 
乘东铁线到达中文大学。东铁线“大学”站有两个出口，请从 A 出口进入校园。如果要直接前往雅

礼宾馆，如没有手提电话，请在出站前使用投币电话（HK$1/5 分钟），联络大学宾馆服务台 2603-6411，
请宾馆派小巴来接您。并请出站后在遮雨长廊处等候宾馆小巴。通常，您的行李放在身边，宾馆小巴司

机会很容易认出您。（注意：宾馆是 24 小时可登记入住，但宾馆免费接送车服务时间为早上 8 时-晚上
10 时 45 分，如果来访时不是这个时段，介时请您乘坐出租车直接到大学雅礼宾馆登记入住便可）。 

 
若从大学站直接去中国研究服务中心（田家炳楼 8 层）或祖尧堂（大学行政楼），可在校巴总站搭乘

免费校巴，在第二个经停站“邵逸夫堂”站下车，向图书馆方向步行约 200 米即到。有关更多校内免费

校巴的资料，请浏览网页： http://www.cuhk.edu.hk/transport_unit/ 
 
乘坐出租车到中文大学。可要求司机将您送到指定地点（如雅礼宾馆、大学行政楼、田家炳楼等）。 
 
从大学出行。雅礼宾馆设有专车定时开往大学火车站，时刻表会放在宾馆房间内。从祖尧堂/中国研

究服务中心，或者雅礼宾馆往返于大学车站，步行下山一般需要 10－15 分钟，上山时间更长；也可乘往

返于山顶和大学站之间的免费校巴，上下班高峰期连续发车，其它时间约每 20 分钟一趟，夜间 11 点后

停开；或者叫大学宾馆（2603-6411）派小巴接送；也可在大学正门外等候出租车，或者请大学宾馆

（2603-6411）代为招上门出租车外出或去机场。地铁或火车一般到夜间 12 点或稍晚停开，尽量不要错过，

否则可能需要搭乘出租车返回学校。 
 

五．其它事宜 

校内就餐：晚餐可在范克廉楼内各膳堂或者其它餐厅自理。早餐可于雅礼宾馆内、范克廉楼内各膳

堂自理。雅礼宾馆服务台有详细校内就餐地点和地图。 
校内购物、购书：午餐厅范克廉楼周围设有百佳小超市、书店、大学礼品店、理发店、银行等服务。 
上网、复印：雅礼宾馆提供免费上网服务，具体联机说明放在房间内；如有技术困难，请咨询宾馆

服务台；如需借用转换插头，亦请联络宾馆总台。 
中国研究服务中心备有两台公用电脑可上网。中心提供复印服务（每页港币 4 角，用“八达通”卡付

款）；中心开放时间为：周一至周五 9:00－17:50；周六 9:00－12:15。 
港币兑换：入境口岸、机场皆有专门兑换点，需收取手续费。有银联标记的信用卡可以在大多数 ATM

机直接支取港币（会收取手续费）。部分购物场所可以直接使用人民币消费。 
长途电话：如需拨打长途电话，最省钱的办法是在罗湖口岸或香港机场购买本港的电话储值卡。储

值卡附增一个本港的 SIM 卡，可直接插入手机使用。不同的电讯服务商，价格不相同，购买时请小心咨

询。致电中国大陆，最便宜大约是每分钟 0.20-0.25 元港币。 

http://www.cuhk.edu.hk/transport_unit/
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六．重要联系方式 

会务组： 

秘书：陈婉萍 （Celia）小姐  

    (852) 2609-8765 

    usc@cuhk.edu.hk 

 

中国研究服务中心应急电话 高琦（手机）：(852) 6843-4833 

 

大学宾馆服务台：（852）2603-6411 （24 小时） 

 

校园紧急电话：（852）2609-7999 （24 小时） 

 

如有需要帮助，请联系我们。 

祝您在香港愉快！ 

 

mailto:usc@cuhk.edu.hk

